
 

Aulum-Hodsager Skole 
Skolebestyrelsesmøde 8. april 2025 

                                                            kl. 17.00 til kl. 20.30 

SFO i Aulum 

Orientering(O), Drøftelse(D) eller 

Beslutning(B) 

 
 

Forældrevalgte: Jesper Rasmussen, Lenette Bruun-Jeppesen, Lene 

Poulsen, Tilde Maul Bilberg, Vicki Kirk Ginderskov, Bo Lind Albertsen 

Medarbejderrepræsentanter: Kristian Boe Christensen, Morten Boe 

Andersen & Helle Thomsen 

Skolens ledelse: Søren Damgaard, Annemette Jensen, Susanne Ingemann 

og Karina Degryr Thomsen 

Elevrepræsentanter: Kristian Kjær Nørgaard 8b  

Afbud: Victor Sønderager 7b & Hans Jørgen Svendsen 
 

1. kl. 17.00 – kl. 17.15 

Rundvisning SFO 
Annemette viste rundt i SFO’en og informerede om nye tiltag.  

Der er etableret et gamingrum, hvor iPads på sigt bliver udfaset, og vil 

blive anvendt til Stop motion studio. Krearum for 2. – 4. klasse, tegnerum, 

playmobilrum og hyggelæse rum med bøger.   

Værkstedet er lavet om til pauserum for børn, der har brug for ro, når de 

kommer fra skole. Dette ifølge aftale med forældrene. Helle fortalte, om 

faciliteringen af den pædagogiske indsats i pauserummet. 
 

2.  kl. 17.15 – kl. 17.45 (O) 

 

Spisning 

3.   kl. 17.45 – 18.15 (O) 

 Introduktion 

Præsentation af skolebestyrelsens forældrerepræsentanter, elevrådsfor-

manden og Karina. 

 

4. kl. 18.15 – 18.35 (O, D) 

      Nyt fra elevrådet 

Siden sidst har eleverne været til demokratidag sammen med andre elever 

fra kommunens skoler. De startede med at se et teaterstykkee” Albert was 

here” – herefter var eleverne ude i forskellige workshops. Victor var til et 

foredrag omkring ”søvn og søvnvaner”.  Kristian var til et andet foredrag 

– ”Balance mellem det fysiske, sociale og mentale liv”. De besøgte 

rådhuset, hvor de talte om medindflydelse. Efter frokost var der ”kaos 

teater”.  Dagens konklusion var, at eleverne gerne vil have flere fælles-

skabende aktiviteter. 

Næste elevrådsmøde er den 25. april. 

 

Elevrådet i Hodsager har sendt en ansøgning til byrådet – Trafik og Veje 

ifht. at få bygget et busskur. Eleverne må gerne vente på bussen inde på 

skolen.  

 

5. kl. 18.35 – kl. 19.00 (O) 

     Orientering fra SFO 

Opfølgning på aktiviteter og skærmpolitik i SFO, drøftes på et senere 

møde, efter det har været behandlet på SFO P-møde. 

Der skal være synlighed ifht. aktiviteter, som vi talte om på sidste møde. 

Forældrene vil hver måned modtage et ”tilbageblik” på måneden, der er 

gået. SFO’en vil fremadrettet forsøge sig med dette, for at imødekomme 

forældrenes ønske om at blive orienteret om virkeligheden i SFO’en. 

”Tilbageblikket” uden billeder kunne uploades på skolens hjemmeside, 

samt hænges op på tavlen inden for døren i Krudthuset. 

 

6.  kl. 19.00 – kl. 19.30 (D) 

Pædagogik Aften for lærerne 

d. 30. april 

 

Styregruppen præsenterede oplæg om indhold for aftenen. 

Oplæg fra skolebestyrelsen til pædagogisk aften – tager udgangspunkt i 

Børn og Forældre’s oplæg om afholdelse forældremøder.  



Forældremøder fylder en del, så med udgangspunkt i oplægget fra Skole 

og Forældre har styregruppen taget fat i før – under og efter 

forældremødet og med udgangspunkt i fællesskab - ”Sådan holder du det 

gode forældremøde”. Forældremøderne skal faciliteres ordentligt. Der 

skal være en dagsorden med temaer for hver klasse, som sendes ud inden 

mødet. Det er muligt at afholde flere forældremøder om året. 

Som forældre i en klasse har man et ansvar overfor de andre forældre. 

Som forældre er man med til at sikre at andre forældre er med. 

Forældrene skal også have nogle gode sunde fællesskaber – ligesom 

børnene. 

Sikring af at lærerne føler, at ledelsen har deres ryg ifht. afholdelse af 

forældremøder. At det er trygt at afholde og styre et møde, det er en stor 

del af det at være lærer. Viden og vidensdeling blandt lærerne er vigtigt, 

de kunne evt. møde op på hinandens forældremøder for at sparre.  

Ledelsen vil gerne deltage i møderne, hvis der er behov for det.  

Målet er at lave en skabelon til afholdelse af forældremøder. Hvor 

undervisningsplanerne ikke bliver gennemgået på møderne.  

De forældrevalgte kommer med et oplæg ifht., hvad de har af ønsker til 

forældremøder. Opfølgning fra taffel med trivselsrådene og 

tilbagemeldingerne fra dette. De udleverede spørgsmål drøftes i grupper. 

De forældrevalgte stiller sig til rådighed for grupperne. 

Hvis vi skal flytte noget, er vi nødt til at kunne tale om det, der er svært, 

ellers flytter vi ikke noget. Ændringen vil ske over tid. Det vil være oplagt 

at vi drøfter forældremøder med jævne mellemrum. 

 

7. kl. 19.30 – kl. 19.50 (O, D) 

Orientering fra Søren 

 

 

Vi er blevet udvalgt til at køre NEST-lignende klasse fra næste skoleår, 

som en forsøgsordning. Vi kommer til at køre vores model på Aulum-

Hodsager Skole og skal finde en løsning, der fungerer for os. Vi skal på 

inspirationstur til Kibæk Skole, som har kørt NEST klasse som 

pilotprojekt i dette skoleår, og forsætter med NEST. Det er vigtigt, at de 

voksne omkring klassen har viden om autismepædagogik. Vi ansætter en 

fuldtidspædagog, som skal være med i klassen i alle timer. 

NEST er en måde at arbejde med autisme elever i almen skolen.  

Anbefales at forældrene indkaldes til et forældremøde, hvor der bliver 

informeret om NEST klassen.  

Opfølgning på aktionsplan fra skolebestyrelsesmødet den 10. marts. 

Gennemgang af principperne - kommunikation, IT/teknologi og 

motiverende og sammenhængende… - er sendt ud til lærerne til drøftelse, 

og kan komme med på skolebestyrelsesmødet i maj. 

Drøftelse af høringssvar vedrørende juniormesterlære – det er vedtaget at 

det bliver den lokale model. Vi modtager nærmere besked fra 

forvaltningen i næste uge.  

Opfølgning på tiltag omkring skolemadsordning – det er ikke en god ide 

med skolemadsordningen. Det giver mere mening at arbejde videre med 

en lokal model – nye ønsker til Møltrup og spørge Penny, hvad hun kan 

tilbyde. Vi tager det med som punkt til næste møde.  

 



8. kl. 19.50– kl. 20.20 

Budget 

Gennemgang af foreløbigt budget pr. 31/3-25 

Karina og Susanne præsenterede en kort gennemgang af budgettet for 

2025. Forventet Regnskab pr. 31/3 -25 skal godkendes den 10. april, og 

resultat vi godkender, er det vi skal ende på den 31.12.2025. Dette er et 

krav fra forvaltningen. Årets resultat i 2024 var 67.838 kr. fra det 

godkendte ud af et budget på lidt over 33 mio. 

Vi har haft naturlig afgang i løbet af året, og haft to opsigelser, hvor vi 

slår stillingerne op så hurtigt som muligt.  

Skolebestyrelsesformanden eller en anden fra skolebestyrelsen deltager i 

ansættelsessamtaler til nye lærerstillinger. 

 

9. kl. 20.20 – 20.30 

Evt. 

Ungdomsklubbens elever går rundt på hele skolen, går i REMA og 365 og 

er meget højrøstede. UngHerning har skrevet ud til forældrene, der har 

børn i ungdomsklubben, og bedt dem om at tage en snak med børnene 

om, hvordan man opfører i Ungdomsklubben. Det er et problem, at der er 

”åbent hus”, hvor de kommer og går i løbet af aftenen. Kan vi gøre noget 

for at hjælpe dem? Skolen har haft kontaktet SSP har sørget for flere 

voksne. Overvågning på skolen kunne være en mulighed. Dette 

undersøges via Kommunale Ejendomme.  

 

Opfølgning på arrangementet den 27. maj kl. 18.30 – ”Søvn” og SSP 

skærmtid – det er et gratis arrangement, som foregår i storrummet, max 

deltagerantal er 150 personer. Invitationen slås op på AULA, sendes til 

Aulum Friskole og vises på infoskærmene ind til Aulum. Tilmelding til 

SI. 

10. 20.30 – 20.45 (D) 

Lukket punkt 

 

Næste møde: Torsdag d. 15.maj 2025 kl. 17.00 – kl. 20.30. Hodsager 

 

 

 

 

 

 


